
 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
از راه اندازی »خانه اقوام« با هدف 
معرفی شایسته اقوام مختلف ایرانی 
در فرهنگسرای نیاوران خبر داد. 
محمدمهدی اسماعیلی در آیین 
تجلیل از تنوع فرهنگی که در 
فرهنگسرای نیاوران در تهران 
برگزار شد، ضمن تبریک ایام دهه 
کرامت گفت: اصل تنوع فرهنگی از 
دیدگاه های بنیادی حاکم بر حوزه 
سیاستگذاری و حوزه تصمیمات 
فرهنگی نظام جمهوری اسلامی 
ایران است و بر همین اساس در 
سطح بین المللی همیشه داعیه 
دار و مدافع به رسمیت شناختن 
تنوع فرهنگی هستیم. او بیان کرد: 
در طول تاریخ تمامی اقوام زیر چتر 
مجموعه واحدی به نام ایران بزرگ 
گردهم آمده اند. وزیر فرهنگ با 
اشاره به این که حوزه جغرافیای 
فرهنگی ایران عزیز محدود به 
مرزهای سیاسی امروز نیست، 
اظهارکرد: ایران فرهنگی پهنایی 
به عظمت منطقه ای با همسایگانی 
است که با آن ها همزیستی داریم؛ 
منطقه ای از یکطرف تا مرزهای 
چین و شبه قاره هند تا آسیای 
مرکزی و از طرف دیگر تا حوزه 
آناتولی و قفقاز و مرزهای غربی 
همه بوی ایران فرهنگی می دهد. 

عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی 
ادامه داد: ایران فرهنگی پیش 
از این که ماهیت سیاسی داشته 
باشد، حاصل قرن ها و هزاره های 
اقوام  مسالمت آمیز  همزیستی 
مختلف است و به پشتوانه تاریخ 
باشکوه مان مدارای فرهنگی و تنوع 
فرهنگی را زیست کرده ایم و بدون 
شعار زدگی به آن عمل کرده ایم. 
اسماعیلی با بیان این که جمهوری 
اسلامی ایران مخالف ایجاد یک 
فرهنگ جهانی یکپارچه و نابودی 
تنوع های فرهنگی است، گفت: 
مخالف جهانی سازی هستیم که 
از یک  سو منجر به نابودی آداب 
و سنت های جوامع مختلف شود 
و از سوی کنش های واحدی را در 
همه وجوه زندگی انسان امروزی 
حاکم کند. وزیر فرهنگ اظهارکرد: 
جمهوری اسلامی دست دوستی 

دولت های  و  ملت ها  سوی  به 
مختلف دراز می کند زیرا ایران 
عزیز به واسطه به رسمیت شناختن 
تفاوت ها و احترام به تنوع فرهنگی، 
پرچم دار گفت وگو و دعوت کننده 
به مذاکره است. او ایران را رنگین 
کمانی از تنوع فرهنگی توصیف 
کرد و افزود: همه این تنوع زیرچتر 
واحد ایران و اسلام عزیز گردهم 
آمده اند و در کنار هم زندگی 
می کنند، از سیستان و بلوچستان 
تا ترکمن صحرا تا آذربایجان و 
خوزستان و کردستان همه اقوام 
در همه بخش های کشور به آیین ها 
و سنت های خود پایبند هستند. 
اسماعیلی به راه اندازی »خانه 
اقوام« در مجموعه فرهنگی و هنری 
نیاوران اشاره کرد و گفت: وحدت 
اقوام و فرهنگ ها در دوره حاکمیت 
جمهوری اسلامی که به پشتوانه 

مردم ایجاد شده، متجلی شد و خانه 
اقوام فرهنگسرای نیاوران با هدف 
معرفی شایسته اقوام مختلف ایرانی 
راه اندازی خواهد شد. او اضافه کرد: 
خانه اقوام به دنبال نشان دادن تنوع 
فرهنگی ایران و وحدت در عین 
کثرت اقوام ایرانی است و در خانه 
اقوام نشان خواهیم داد ایرانیان با 
همه تفاوت های زبان، لهجه قومیت، 
یک هویت واحد تاریخی را یدک 
می کشند و همه کثرت ها و تفاوت ها 
ذیل یک وحدت بزرگ به نام ایران 
قرار دارد که مبتنی به نگاه حکیمانه 
و فلسفی بزرگان این سرزمین 
است. در حاشیه آیین تجلیل تنوع 
فرهنگی، نمایشگاهی از سبک 
زندگی عشایر، آداب و آیین ها و 
موسیقی اقوام، هنرهای سنتی و 
صنایع دستی سوغات و پوشاک 
و شیرینی و خوراک که مولفه های 
تنوع فرهنگی ایران زمین هستند 
در فرهنگسرای نیاوران برگزار 
شد. هفته گذشته نیز همزمان 
با روز جهانی تنوع فرهنگی، دو 
نشست تخصصی با موضوع جایگاه 
تنوع فرهنگی در فرهنگ ایران 
اسلامی و میراث ناملموس و تنوع 
با حضور کارشناسان  فرهنگی 
و پژوهشگران داخلی و خارجی 

برگزار شد.
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رو بــــه رو

   مریم بحرالعلومی، کارگردان فیلم سینمایی 
»شهربانو« از طرف دانشگاه Nitte  هندوستان 
برای حضور در پنجمین جشنواره بین المللی 
Nitte و  Niff دعوت شد. دانشگاه  فیلم 
کالج تحت مدیریت  آن Nico از سال ۲۰۱۳، 
 PG و UG مجموعه ای از برنامه های نوآورانه
را در فضای رسانه و ارتباطات به جهانیان ارائه 
و روش های آموزشی خود را مطابق با نیازهای 
دانشجویانی که برای خدمت به صنعت رسانه 

در جامعه مدرن جهانی کوشش می کنند، 
برقرار کرده است. مریم بحرالعلومی که این  
روزها فیلم سینمایی قطع فوری را بر پرده 
سینماهای منتخب گروه هنر و تجربه دارد، 
نخستین فیلمساز ایرانی به شمار می رود که 
به این رویداد فرهنگی هنری دعوت می شود. 
هدف از برگزاری این جشنواره که ۸ تا ۱۱ 
ژوئن سالجاری توسط دپارتمان ارتباطات 
دانشگاه Nitte در شهر منگالور، بندر اصلی 

ایالت کارناتاکای هند برگزار می شود، نمایش 
و بررسی فیلم هایی پر افتخار از سینمای دنیا 
برای دانشجویان است. »شهربانو« دومین 
ساخته مریم بحرالعلومی پس از فیلم موفق 
»پاسیو« است که در جشنواره های متعددی 
حضور رقابتی داشته و همچنین توانسته جوایز 
بهترین فیلمساز زن جشنواره داکا، بهترین 
فیلم جشنواره جهانی سیدنی، بهترین بازیگر 
زن جشنواره نورت هالیوود آمریکا، بهترین 
فیلمنامه جشنواره شهر و بهترین فیلم جشنواره 

زنان استرالیا را به خود اختصاص دهد.

»بحرالعلومی« با »شهربانو« به دانشگاه Nitte هند دعوت شد

 نوبت اکران 
»نگهبان شب« ثبت شد

داوری »اسکویی«
 در جشنواره »میلنیوم«

 سجاد نوروزی: 
 سینماها در سیطره 

آثار کمدی است
 مدیر پردیس سینمایی آزادی با اشاره 
به اینکه جدول اکران سینماها تا آخر سال 
با تعداد زیادی فیلم کمدی  وضع خوبی 
خواهد داشت، از ادامه این شرایط و احتمال 
پس زدن مخاطب ابراز نگرانی کرد. سجاد 
نوروزی در گفت وگویی با »ایسنا« درباره 
اختلاف زیاد تعداد مخاطبان فیلم های 
نگرانی  اکران که حتی سبب  در حال 
برخی صاحبان فیلم های در نوبت نمایش 
برای اکران فیلم های جدیدتر شده و نیز 
انتقادهایی درباره کم بودن سانس اکران 
بعضی فیلم ها بیان کرد: در حال حاضر 
نزدیک به ۱۵ فیلم روی پرده در حال اکران 
هستند و بیشتر مجموعه های سینمایی 
به این تعداد، سالن ندارند و پردیسی مثل 
آزادی نمی تواند تمام فیلم ها را اکران کند 
و مجبور به انتخاب است اما مشکل بعضی 
فیلم های روی پرده از جمله فیلم های ارگانی 
کمبود سانس نیست. او با اشاره به اینکه 
پردیس سینمایی مگامال سرگروه فیلم 
»باباسیبیلو« گفت: این سینما یک سالن 
خود را با سانس کامل در اختیار این فیلم 
قرار داده بود و در هفته اول اکران فقط ۱۵ 
میلیون تومان بلیت فروخت اما همین که 
تبلیغات فیلم را شروع کردند فروش هم 
افزایش پیدا کرد؛ بنابراین مشکل اصلی در 
تبلیغات است نه تعداد سانس. وی یاداور شد: 
فعلا سینماها در سیطره آثار کمدی است 
و تا چند ماه آینده هم این وضعیت ادامه 
خواهد داشت به خصوص آنکه فیلم های 
غیرکمدی مهمی هم در چند وقت اخیر 
چندان زیاد ساخته نشده است. در حالی که 
از آن طرف، فیلم »هتل« مسعود اطیابی 
و محمد شایسته ساخته شده، »جلبک« 
»فسیل«  سازندگان  توسط  است  قرار 
)کریم امینی و ابراهیم عامریان( ساخته 
شود، کمدی »شهرهرت« از محمدحسین 
فرح بخش به زودی اکران می شود، »ویلای 
ساحلی« کیانوش عیاری در راه است و 
»گیجگاه« با بازی حامد بهداد هم کمدی 
دیگری است که همگی می توانند مخاطب 
خوبی را جذب کنند و به نظرم تا آخر سال با 
این کمدی ها وضع سینما خوب باشد. او در 
ادامه اظهارکرد: البته من شخصا از این اتفاق 
خوشحال نیستم، باید بدانیم که این ترکیب 
برای سلیقه مخاطب کافی نیست و باید در 
سبد اکران، فیلم هایی از ژانرهای دیگر هم 

داشته باشیم.

  ساعاتی قبل از اجرایی شدن توافق آتش بس یک 
هفته ای میان طرفین درگیر در سودان، درگیری ها در 
برخی مناطق ادامه و شمار کشته ها نیز افزایش یافت. 
منابع خبری در سودان از افزایش قربانیان بحران اخیر در 
این کشور خبر دادند و گفتند، شمار کسانی که جان خود 
را در درگیری های نظامی اخیر از دست داده اند به هزار نفر 
نزدیک می شود. »کانون پزشکان سودان« در بیانیه ای که 
در صفحه فیسبوک خود منتشر کرد، خبر داد که شمار 
کشته شدگان به عدد ۸۶۳ نفر رسیده و شمار کسانی که 
در زمره مجروحان ثبت شده اند، بالغ بر ۳.۵۳۱ نفر شده 
است. کانون پزشکان سودان آمار درگیری اخیر در این 
کشور را روزانه اعلام می کند. سودان از روز پانزدهم آوریل 
)۲۰۲۳( شاهد درگیری خونینی بین ارتش سودان و 
نیروهای موسوم به »پشتیبانی سریع« است که علاوه بر 
نظامیان، جان بسیاری از غیرنظامیان را نیز گرفته است چرا 
که این درگیری در مرکز شهرهای این کشور از جمله در 
خارطوم )پایخت( رخ داده است. به گفته این مرکز پزشکی 
در سودان، آمار اعلام شده، آمار واقعی نیست زیرا بسیاری 
از کسانی که کشته یا مجروح شده اند نامشان در این آمار 
وارد نشده، زیرا جمع آوری آمار درست در سایه ناامنی و 
دشواری تردد، سخت شده است. با گذشت بیش از یکماه 

از آغاز درگیری نظامی در سودان، عربستان سعودی و 
ایالات متحده آمریکا، از توافق جدیدی برای آتش بس به 
مدت یک هفته خبر دادند. این دو کشور اعلام کردند که 
نمایندگان ارتش سودان و نیروهای پشتیبانی سریع، توافق 
آتش بس را شنبه در شهر ساحلی جده در غرب عربستان 

امضا کرده اند. 

  ادامه درگیری ها
با وجود حصول توافق آتس بس، منابع خبری از جمله 
شبکه الجزیره قطر، خبر داد که درگیری ها در برخی نقاط 
سودان همچنان ادامه دارد. به گزارش خبرنگار الجزیره، 
صدای سلسله انفجارهایی در مرکز پایتخت و برخی محلات 
خارطوم و همچنین در جنوب آن از جلمه در شهر ام درمان 
شنیده شده است. همچنین محله های »المهندسین«، 
»المنصوره« و »البستان« در جنوب ام درمان در شب 
گذشته ناآرام بودند و درگیری های سختی میان ارتش و 
نیروهای موسوم به »الدعم السریع« )پشتیبان سریع( در 
جریان بود که صدای سلاح های سنگین نیز از آن شنیده 
شده است. با این حال شهر نیالا در منطقه دارفور در غرب 
سودان پس از چند ساعت درگیری سخت که دست کم 
هجده کشته بر جای گذاشت، شاهد آرامشی شکننده 
بود. طبق این گزارش، ارتش سودان اعلام کرده که سه 
منطقه در مرکز پایتخت را از کنترل نیروهای پشتیبانی 
سریع خارج کرده که یکی از آن سه منطقه، جنوب کاخ های 
ریاست جمهوری است. قرار است توافق آتش بس که طرفین 
درگیر آن را در جده عربستان سعودی امضا کردند و زیر نظر 
ناظران بین المللی و همچنین نظارت عربستان سعودی و 

آمریکا اجرایی شود.

 سودان در آستانه آغاز آتش بس جدید 

 افزایش کشته ها و ادامه درگیری ها

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 سفیر ژاپن به وزارت  خارجه چین 
احضار شد

بیانیه  به  اعتراض  در  چین  وزارت خارجه   
مداخله جویانه کشورهای عضو گروه ۷ درباره مسائل 
داخلی این کشور، سفیر ژاپن در پکن را احضار کرد. 
انتشار بیانیه و اظهارات کشورهای عضو گروه ۷ در جریان 
اجلاس اخیر در هیروشیما، باعث احضار سفیر ژاپن در 
پکن به وزارت خارجه چین شد. وزارت امورخارجه چین 
اعلام کرد: »سون ویدونگ« معاون وزیر امور خارجه 
چین، »هیدئو تارومی« سفیر ژاپن را احضار کرده 
تا درباره دخالت های اجلاس گروه ۷ در امور داخلی 
پکن را به او ابلاغ کند. سران ثروتمندترین کشورهای 
جهان موسوم به گروه ۷ که طی روزهای اخیر در شهر 
هیروشیما گردهم آمدند، نسبت به افزایش تنش ها در 
دریای شرقی و دریای جنوبی چین و همچنین درباره 
وضعیت حقوق بشر در این کشور پهناور آسیایی ابراز 
نگرانی کردند. به نوشته »رویترز«، سون گفت که توکیو 
با سایر کشورهای حاضر در اجلاس سران گروه ۷، اقدام 
به مخدوش سازی چهره چین، مداخله فاحش در امور 
داخلی، نقض اصول اساسی حقوق بین الملل و روح چهار 
سند سیاسی همکاری بین ژاپن و چین کرده است. 
در بیانیه مشترکی که توسط کشورهای گروه ۷ صادر 
شد، در موضوعات مختلفی از تایوان و ادعاهای مالکیت 
دریایی چین گرفته تا باج گیری اقتصادی و نقض حقوق 
بشر در این کشور به پکن انتقاد شده و تنش های غرب با 
چین را نیز برجسته شده است. طبق این گزارش، وزارت 
خارجه چین نیز در واکنش به این بیانیه گفت که قاطعانه 
با اظهارات و مواضع گروه ۷ مخالف است و سفیر ژاپن را 
به عنوان بخشی از اعتراض خود به میزبانی این اجلاس 
احضار کرده است. معاون وزیر خارجه چین در این باره 
تصریح کرد که اقدامات ژاپن برای حاکمیت، امنیت و 
منافع توسعه محور چین مضر است. سون در این باره 
توضیح داد: »ژاپن باید درک خود از چین را اصلاح کرده، 
خودمختاری راهبردی را درک کند، به اصول چهار 
سند سیاسی بین چین و ژاپن پایبند باشد و به صورت 
واقعی توسعه پایدار روابط دوجانبه را با نگرش سازنده 
ترویج کند.« پیش از این نیز سخنگوی وزارت خارجه 
چین ضمن متهم کردن کشورهای گروه ۷ به حمایت از 
جدایی طلبی تایوان، گفته بود که آنها در اظهارات خود 
هیچ اشاره ای به مخالفت با نیروهای جدایی طلب در این 
جزیره نکردند. سفیر ژاپن در پکن اما این موضع چین 
را رد کرده و مدعی شد که طبیعی است گروه ۷ مانند 
گذشته به موضوعات مورد منفعت مشترک اشاره کند 
و تا زمانی که رفتار چین در موارد ذکر شده تغییر نکند 
در آینده به این کار ادامه خواهد داد. تارومی به سون 
بیان کرد: »اگر چین خواستار عدم اشاره به آن مسائل 
نگران کننده است، ابتدا باید گام های مثبتی را برای 

رسیدگی به این مسائل بردارد.«

»علی اف« خواستار صلح با ارمنستان شد کوتــــاه

آذربایجان  جمهوری  رئیس جمهور    
گفت: امضای تفاهم نامه صلح میان ایروان 
و باکو اجتناب ناپذیر است. »الهام علی اف« 
رئیس جمهور جمهوری آذربایجان تصریح 
کرد که امضای پیمان صلح بین باکو و ایروان، 
اجتناب ناپذیر است. رسانه های روسی گزارش 
نخست وزیر  پاشینیان«  »نیکول  دادند 
ارمنستان گفته است که ایروان آماده است 
منطقه قره باغ کوهستانی را به عنوان بخشی 
از جمهوری آذربایجان به رسمیت بشناسد 
مشروط بر اینکه باکو امنیت جمعیت ارمنی 
کند. خبرگزاری  تضمین  را  منطقه  این 
روسی تاس در این خصوص گزارش کرد، 
پس از آن که پاشینیان شرایطی را برای 
صلح با جمهوری آذربایجان مطرح کرد، 
رئیس جمهور باکو نیز خواستار انعقاد پیمان 
صلح با ایروان شد. علی اف پس از گفت وگو با 
»هیتاناس ناوسدا« رئیس جمهور لیتوانی در 
»ویلنیوس« با تأکید بر لزوم برقراری صلح با 
ارمنستان گفت: »ما فکر می کنیم که انعقاد 
یک پیمان صلح )با ارمنستان( اجتناب ناپذیر 

تلاش های  که  می کنیم  تلاش  و  است 
سازنده ای را برای رسیدن به این هدف صورت 
دهیم. طبیعتا این پیمان صلح باید هنجارها 
و اصول بین المللی را در بر گیرد. پیش از این، 
پاشینیان درباره احتمال امضای پیمان صلح 
در مذاکرات آتی در مسکو با رئیس جمهور 
جمهوری آذربایجان بیان داشت: ایروان 
»امیدوار است واکنش های مورد انتظار 
جمهوری آذربایجان در مورد پیمان صلح 

منعکس کننده گفت وگوها و تفاهم )به دست 
آمده( مذاکرات واشنگتن بین وزرای خارجه 
باشد.« گزارش ها نشان می دهد که ارمنستان 
نسخه اصلاح شده توافق صلح را قبل از 
گفت وگوی اخیر وزرای خارجه دو کشور در 
واشنگتن به باکو منتقل کرده و ایروان اکنون 
منتظر پاسخ باکو است. پاشینیان در اظهارات 
خود درباره دستیابی به توافق صلح افزود: 
»اگر )جمهوری( آذربایجان پاسخش را این 

هفته بفرستد که یک هفته برای بررسی آن 
کافی است و اگر پیشنهادات و رویکردهای 
آن از نظر منطق سازش قابل قبول باشد، 
چرا که نه؟ اما تاکنون پاسخ آن ها را دریافت 
نکرده ایم. کرملین بارها تاکید کرده که اجرای 
توافقات سه جانبه بین روسیه، ارمنستان 
و جمهوری آذربایجان امکان دستیابی به 
توافق در قفقاز جنوبی را فراهم می کند. 
جنگ بر سر منطقه قره باغ کوهستانی در 
نهم نوامبر ۲۰۲۰ )۱۹ آبان ۱۳۹۹( با توافق 
آتش بس به امضای نخست وزیر ارمنستان، 
و  آذربایجان  جمهوری  رئیس جمهور 
رئیس جمهور روسیه پایان یافت و روسیه 
به عنوان میانجی این توافق نقش آفرینی 
کرد. جمهوری آذربایجان در این دور از 
درگیری ها مناطقی از جمله قره باغ را از 
اشغال ارمنستان خارج ساخت. به رغم 
آتش بس، این دو کشور همواره در خطوط 
مرزی درگیری  دارند و طرفین یکدیگر را به 
نقض آتش بس و تیراندازی به مواضع هم 

متهم می کنند.

ریابکوف:
تهدیدهای واشنگتن درباره کریمه 

غیرمسئولانه است
 معاون وزیر خارجه روسیه در واکنش به چراغ سبز 
آمریکا به اوکراین برای حمله به کریمه گفت: این منطقه 
بخشی از روسیه و تهدیدهای واشنگتن غیرمسئولانه است. 
»سرگئی ریابکوف« معاون وزیر خارجه روسیه در واکنش 
به اظهارات »جیک سالیوان« مشاور امنیت ملی کاخ 
سفید درباره شبه جزیره کریمه تاکید کرد: کریمه بخشی 
از روسیه است و تهدیدهای واشنگتن غیرمسئولانه است. 
مشاور امنیت ملی آمریکا بیان کرد: این کشور هیچگونه 
محدودیتی برای توانایی های اوکراین در حمله به ارتش 
روسیه در داخل مرزهای اوکراین از جمله شبه جزیره کریمه 
قرار نخواهد داد. ریابکوف در واکنش به این اظهارات گفت: 
مسکو راهی برای جلوگیری از عملی شدن هر گونه تهدید 
حملات احتمالی علیه شبه جزیره )کریمه( را پیدا خواهد 
کرد. این دیپلمات ارشد روس درباره ارسال احتمالی اف۱۶- 
به کی یف هم اظهارنظر کرد و افزود: روسیه معتقد است کل 
طیف تسلیحات دیر یا زود سر از اوکراین درخواهد آورد. طی 
هفته های اخیر گمانه زنی های زیادی درباره تدارک واشنگتن 
و غرب برای دادن جنگنده اف۱۶- به کی یف مطرح شده 
است. رئیس جمهور آمریکا بعد از دیدار با ولودیمیر زلنسکی 
همتای اوکراینی در ژاپن اعلام کرد که کی یف به واشنگتن 
تضمین داده که اوکراین از جنگنده های اف۱۶ برای حمله به 
سرزمین و خاک روسیه استفاده نخواهد کرد. بایدن پیش تر 
هم موافقت خود را با آموزش خلبانان اوکراینی برای استفاده 
از این جنگنده ها اعلام کرده بود. ریابکوف به معاهده استارت 
نو )نیو استارت( هم پرداخت و ضمن بیان این که تلاش 
سناتورهای جمهوری خواه برای خروج آمریکا از آن بخشی 
از طناب کشی بین دو حزب در ایالات متحده است، افزود هر 
گونه خروج فرضی از معاهده موضع روسیه در قبال توافق 
را تغییر نخواهد داد. به گزارش اسپوتنیک، این دیپلمات 
ارشد روس در ادامه اظهاراتش، کشمکش بر سر بدهی 
ملی آمریکا را هم »سیرک« خواند و گفت: توافق درباره آن 
حاصل خواهد شد. اخیرا »ولادیمیر یرماکوف« مدیر بخش 
منع اشاعه و کنترل تسلیحات وزارت خارجه روسیه ضمن 
بیان این که خطرات درگیری مستقیم بین روسیه و آمریکا، 
دو قدرت هسته ای، مرتبا در حال افزایش است، تاکید کرد 
برای بهبود وضعیت، ایالات متحده باید در عمل گام های 
مشخص برای کاهش تنش و کنار گذاشتن مسیر خصمانه 
علیه امنیت روسیه بردارد. این مقام روس به خبرگزاری تاس 
گفت: اگر آمریکا به مسیر فعلی به سمت بن بست با روسیه 
ادامه دهد، در حالی که دائماً خطرات را در آستانه درگیری 
نظامی مستقیم افزایش می دهد، سرنوشت معاهده استارت 
نو ممکن است مهروموم شود. وی افزود: اگر آمریکا وضعیت 
را به سمت درگیری نظامی بین قوی ترین قدرت های 
هسته ای بکشاند، آن وقت سرنوشت معاهده استارت نو 

نگران کننده خواهد بود.

   در جلسه شورای صنفی نمایش 
فیلم سینمایی »ارثیه فامیلی« به 
پخش  با  رضی  حامد  کارگردانی 
»شکوفافیلم« به سرگروهی پردیس 
کورش از چهارشنبه ۳ خرداد روی پرده 
می رود. نوبت اکران فیلم های سینمایی 
»عروسی مردم« به کارگردانی مجید 
توکلی با پخش »فیلمیران«، فیلم 
سینمایی »تصور« به کارگردانی علی 
بهراد با پخش »خانه فیلم« و فیلم 
سینمایی »نگهبان شب« به کارگردانی 
رضا میرکریمی با پخش »بانوفیلم« به 

سرگروهی پردیس ایرانمال ثبت شد.

مستندساز  اسکویی؛  مهرداد   
ایرانی امسال به عنوان یکی از اعضای 
هیات داوران جشنواره بین المللی 
»میلنیوم مستند در برابر جاذبه« در 
کشور لهستان حضور یافت. بیستمین 
جشنواره بین المللی مستند »میلنیوم 
مستند در برابر جاذبه« از تاریخ ۲۱ 
تا ۳۱ اردیبهشت در کشور لهستان 
برگزار شد و مهرداد اسکویی سینماگر 
ایرانی به عنوان یکی از اعضای هیات 
داوران بخش اصلی این رویداد حضور 
یافت. جشنواره بین المللی مستند 
»میلنیوم مستند برابر جاذبه« یکی 
از بزرگترین جشنواره مستند کشور 

لهستان است. 

نایب رئیس انجمن خوشنویسان: 

۶۰ درصد هنرجویان بانوان هستند
 نایب رئیس انجمن خوشنویسان ایران با بیان اینکه براساس 
آمار این انجمن تاکنون ۴۹ هزار و ۲۵ فارغ التحصیل در 
رشته های مختلف این هنر ثبت شده است، گفت: ۶۰ درصد 
هنرجویان خوشنویسی بانوان هستند. علی اشرف صندوق آبادی 
در گفت وگو با »ایرنا« درباره فعالیت های انجمن خوشنویسان 
ایران اظهارداشت: این انجمن ۳۶۰ شعبه در سراسر کشور و ۱۷ 
شعبه هم در خارج از کشور دارد که به صورت منظم تعلیم، ترویج 
و تعمیق هنر خوشنویسی را دنبال می کنند. وی با اشاره به اینکه 
بیش از ۶۰ درصد هنرجویان در سراسر کشور بانوان هستند، 
گفت: براساس آمار انجمن خوشنویسان، تاکنون ۴۹ هزار و 
۲۵ فارغ التحصیل خوشنویسی در رشته های مختلف این هنر 
ثبت شده است که از این تعداد ۹هزار و ۵۳۵ نفر از بانوان موفق 
به کسب رتبه ممتاز خوشنویسی شدند و ۶۹۳ بانوی هنرمند 
فوق ممتاز و ۲۴ استاد نامی بانو در هنر خوشنویسی فعالیت 
می کنند. صندوق آبادی افزود: به صورت طبیعی از طریق هنر 
خوشنویسی فرهنگ غنی ایرانی اسلامی ترویج شده و تقویت 
این هنر نیز باعث تلطیف فضای روحی و روانی جامعه می شود، 
غالب خوشنویسان و هنرجویان نیز بانوان هستند، آنان یا مادر 
هستند یا روزی مادر خواهند شد و مادر محور خانواده است، 
اگر روحیه مادران تلطیف شود، این موضوع در تربیت فرزندان 
و ایجاد فضای مناسب و اخلاقی در خانواده بسیار موثر خواهد 
بود. نایب رئیس انجمن خوشنویسان ایران بیان کرد: همچنین 
تعداد مدرسان خانم در چند سال اخیر افزایش پیدا کرده است 
و دیری نمی پاید که بسیاری از کرسی های خوشنویسی را بانوان 
برعهده بگیرند، براین اساس هنر خوشنویسی بسیار تاثیرگذار 
است و متولیان فرهنگی باید حمایت بیشتری را برای تقویت و 
توسعه این هنر داشته باشند، این خواست جامعه خوشنویسی 
است که بتواند در این مبحث فرهنگی بهتر و قوی تر گام بردارند. 
وی درباره برنامه های انجمن خوشنویسان ایران برای تقویت 
این هنر اظهارداشت: این انجمن برنامه ریزی هایی در حوزه 
اقتصاد هنر داشته و مشاوران اقتصادی را در این زمینه به کار 
گرفته است، شعب انجمن خوشنویسان در استان ها براساس 
توانمندی ها و ظرفیت های خود فعالیت هایی را برای تقویت 
و توسعه این هنر انجام می دهند، همچنین در شعب انجمن 
خوشنویسان در استان های اصفهان، ایلام و آذربایجان شرقی در 
راستای تقویت اقتصاد هنر آثار خوشنویسی به فروش گذاشته 
شده است اما نیازمند یک برنامه وسیع تر، عمیق تر و دقیق تر در 
این حوزه هستیم. صندوق آبادی درباره ارائه آثار اساتید به نام 
خوشنویسی در حراج های هنری بیان داشت: در کشور فقط 
»حراج باران« در حوزه تخصصی هنر خوشنویسی سنتی وجود 
دارد که باید چنین حراج های هنری تقویت و به حوزه اقتصاد هنر 
در بخش خوشنویسی توجه بیشتری شود، در سایر حراج های 
هنری آثاری در زمینه های نقاشی و نقاشیخط ارائه می شود که 

سوابق و رونق بیشتری دارند.

وزیر ارشاد:

فرهنگسرای نیاوران »خانه اقوام« می شود


